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تکذیبیکشیطنترسانهای
طرحتوسعهامامزادهیحیی)ع(هنوزقطعینشدهاست

سه شنبه هفته گذشته بود که خبری با عنوان »توقف طرح 
توسعه یک امامزاده در تهران« منتشر شد؛ خبری که در آن 
اعلام شده بود که پس از رسانه ای شدن طرح اولیه »توسعه 
امامزاده یحیی)ع(« در بافت تاریخی و ثبت شده عودلاجان، 
این طرح توســط اداره کل میراث فرهنگــی تهران متوقف 
شده است. بررسی های همشــهری نشان می دهد این طرح 

هنوز قطعی نشده که اجرای آن بخواهد متوقف شود. 

اصلماجراچیست؟
بافت تاریخــی عودلاجان به عنــوان یکــی از مهم ترین و 
کهن ترین مناطق تاریخی شــهر تهران  ۲۴اسفند۱۳۸۴ با 
همکاری شهرداری تهران در فهرست آثار ملی کشور به ثبت 
رسید و تحت نظارت و حفاظت مستمر میراث فرهنگی استان 
تهران قرار دارد؛ بنابراین هرگونه دخل و تصرف و طرح توسعه 
در آن با نظر کارشناســان میراث فرهنگــی صورت خواهد 
گرفت. شواهد نشــان می دهد پس از اخذ نظریه تخصصی 
اداره کل میراث فرهنگی اســتان تهران و دریافت نظرهای 
کارگروه فنی کمیســیون ماده۵ و جمع بنــدی رویکردها، 
طرح توسعه امامزاده یحیی)ع( به مرحله نهایی قبل از اجرا 
می رسد. ســیدمهدی هدایت، مدیرعامل سازمان نوسازی 
شــهر تهران دراین باره می گوید: هنوز طرحی برای توسعه 
امامزاده یحیی)ع( تهیه نشــده و رویکردها نیز جمع بندی 
نشده است. این طرح توسط مشاور منتخب سازمان اوقاف 
تهیه و سال گذشته از جانب شهرداری منطقه۱۲ به دبیرخانه 
کمیسیون ماده۵ ارسال شــد. در طرح پیشنهادی، موضوع 
آزادسازی حدود ۳هکتار در ۳فاز مطرح شده بود که به دلیل 
چالش های حوزه میراث فرهنگی ، اجرایی و فنی از دســتور 
کار دبیرخانه کمیسیون ماده۵ خارج شد و در کارگروه فنی 
کمیسیون ماده۵ مطرح نشد. امسال پیگیری و راهبری طرح 
توسعه امامزاده یحیی)ع( در دستورکار سازمان نوسازی شهر 

تهران قرار گرفته است. 

رویکردمداخلهمحدود
به گفته هدایت، به دلیل قرارگیری محدوده در بافت تاریخی 
حصار طهماسبی، مقرر شــده در گام نخست صرفا رویکرد 
مداخله محدود در محدوده طرح در کارگروه فنی کمیسیون 
ماده۵ به مشورت گذاشته شود و به همین دلیل از اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان تهران نیز 

استعلام شد. 
او با تأکید بر اینکه در ادامه بررسی های فنی و کارشناسی، 
۲رویکرد مدنظر قرار گرفت که در حال بررسی و جمع بندی 
است، می گوید: رویکرد نخست، پیشنهاد متولیان امامزاده 
و سازمان اوقاف است که توســعه مبتنی بر حفظ و احیای 
بناهای ثبت شده و آزادسازی قطعات غیرثبتی و غیرتاریخی 
است. رویکرد دوم پیشنهاد سازمان نوسازی مبتنی بر حفظ، 
احیا، ساماندهی و بهسازی بافت تاریخی هم پیوند با امامزاده 
اســت. در رویکرد دوم بافت موجود ازجمله مجموعه های 
آموزشــی همجوار امامزاده احیا می شوند و طرح، مبتنی بر 

مرمت و احیای بافت موجود و مداخله حداقلی است. 
مدیرعامل ســازمان نوسازی شــهر تهران در پایان با بیان 
اینکه هنوز طرحی تهیه نشــده و رویکردها نیز جمع بندی 
نشــده اســت، گفت: پس از اخذ نظریه تخصصی اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان تهران 
و دریافت نظرات اعضای کارگروه فنی کمیســیون ماده۵ و 
جمع بندی رویکردها، موضوع در دســتور کار مشاور طرح 

قرار خواهد گرفت. 

کمک بلاعوض تاکسیرانی به بیماران خاص 
شادی مالکی، مدیرعامل سازمان تاکسیرانی تهران:  با همکاری شرکت شهر سالم شهرداری تهران، تاکسیرانانی که 
خود یا خانواده درجه یک آنها مبتلا به بیماری خاص و صعب العلاج هستند، شناسایی می شوند و  کمک هزینه درمانی 
بلاعوض به آنها تعلق می گیرد.  واجدان شرایط می توانند برای دریافت این حمایت به اداره رفاه سازمان مراجعه کنند. 

راه اندازی آزمایشگاه کیفیت غذا در سازمان میادین میوه وتره بار
سوده نجفی، عضو شورای شــهر تهران:   دغدغه راه اندازی آزمایشگاه بررســی کیفیت مواد غذایی داشتیم که 
اکنون با کمک جهاد دانشگاهی در سازمان مدیریت میادین میوه وتره بار شهرداری تهران در حال انجام است. 
اگر در این آزمایشگاه کیفیت مواد غذایی قبل از رسیدن به دست مصرف کننده بررسی شود، خوب خواهد بود. 

درشهر اصل ماجرا

تبدیلتئاترنصر
بهمرکزهنرهاینمایشی

مدیرعاملسازمانزیباسازیازبرنامههای
مدیریتشهریدربارهاحیاییکبنایمتروکه

تاریخیمیگوید
 بزرگان و اســطوره های تئاتر کشــور نخســتین بار در 
تئاتر نصر پا به صحنه نمایش گذاشتند؛ از عزت سینمای 
ایران گرفته تا استاد علی نصیریان و دیگر هم نسلانشان 
در آن خاک صحنه خوردند، رشــد کردنــد و بالیدند و 
شدند نسل بی تکرار تئاتر کشور. اما این روزها ساختمان 
۱09ساله »تئاتر نصر« خیابان لاله زار حال و روز خوبی 
ندارد. چند ســالی اســت که مالکیت آن به ســازمان 
زیباسازی شــهرداری تهران واگذار شده ولی همچنان 
بلاتکلیف مانــده و گویا برنامه ای بــرای احیا، مرمت یا 
تعیین کاربری اش نیســت. مهدی مذهبی، مدیرعامل 
سازمان زیباسازی شهرداری تهران درباره این ساختمان 

توضیح می دهد.

دوساختماندریکجا
در سال های اخیر مسئولیت چند ساختمان تملک شده را 
به سازمان زیباسازی واگذار کرده اند، اما این ساختمان ها 
مشکلات بزرگی دارند. تئاتر نصر یکی از آنهاست؛ ساختمان 
تو در تویی که تقریبا در دل گراندهتل قرار گرفته و به عنوان 
یکی از بخش های گراندهتل به این ســاختمان چسبیده 
است. قدیم ها افرادی که در گراند هتل اقامت می کردند، از 
مسیر داخلی برای دیدن تئاتر به این ساختمان می رفتند اما 
حالا تکلیف این دو ساختمان با هم روشن نیست. گراندهتل 
توسط یک نفر خریداری شده که آن هم مشکلات حقوقی 

دارد.

تغییرهویتلالهزار
مهم ترین مشــکل، تغییر هویت لاله زار است. در گذشته این 
محدوده را با هنر می شــناختند اما حالا اینجا به بورس لوازم 
برقی و الکتریکی تبدیل شده و دیگر جای تئاتر و افراد هنری و 
فرهنگ دوست نیست. تغییر هویت خیابان لاله زار باعث شده 
افرادی هم که تمایل به سرمایه گذاری در این محدوده و این 
ســاختمان ها دارند، نگاهی تجاری به موضوع داشته باشند 
و حفظ هویت میراثی این ســاختمان ها برایشان در اولویت 

نباشد.

سازهناایمن
گذر زمان باعث شده   ساختمان تئاتر نصر بسیار ناایمن 
شود. این ساختمان به طور کلی »پی« ندارد و روی زمین 
ساخته شده است. یکی از دلایل مشکلات درباره تعیین 
تکلیف هم نگرانی از این موضوع است که درصورت بروز 
حادثه ای مانند زلزله، فاجعه ایجاد کنــد. از طرفی اگر 
قرار بر تعمیرات باشــد، باید کل بنا تخریب شود که این 
کار هم به دلیل تاریخی بودن ساختمان غیرممکن است. 
گرچه آینه کاری های قدیمــی و جزئیات دیگری در این 

ساختمان وجود دارد که هیچ کدام ثبت میراثی نیست.

تصمیمنهاییچیست؟
ایده مدیریت شهری  این است که یکی از نهادهای فرهنگی 
مثل سازمان تبلیغات، وزارت ارشاد و... طرح مشارکتی در 
ساختمان انجام دهند و به مرکزی برای هنرهای نمایشی 
تبدیل شود ولی به دلیل مشکلات زیادی که این ساختمان 

دارد کسی مشــتاق سرمایه گذاری 
در آن نیســت. بــه همین دلیل 
این روزهــا فراخوانی منتشــر 
شده تا با شــروطی بهره برداری 

از ســاختمان بــه صورت 
مشــارکتی بــه بخش 
خصوصی یــا نهادهای 
دولتی واگذار شود. در 
هرحال بایــد کاربری  
مشــترک محدود برای 

آن درنظر گرفته شود.

صفحه آرا: مهرداد هاشمیان

فرخندهرفائی؛روزنامه نگار شادی  به سبک دیاباته سیدمحمدفخار؛روزنامه نگار
کودکان کار و بچه های 
سندروم داون مهمان 

آکادمی باشگاه 
پرسپولیس بودند 

مهدیاسماعیلپورگزارش
روزنامه نگار

مهرپولیس

بچههایسفیدپوش

زمینچمنمصنوعیمجموعهورزشیشهید
درفشیفر،محلآکادمیومدرسهفوتبال
رسمیتیمپرسپولیس،روزگذشتهشاهد

برپاییمسابقهمتفاوتیبود.بچههایمبتلا
بهســندرومداونوکودکانکاررودرروی
پیشکســوتاناینتیمقــرارگرفتندو

حالوهــوایمتفاوتیبهایــنمجموعه
بخشیدندکهبعداز2سالتعطیلیباحضور

اینافرادبازگشاییشدهاست.

در خیابان بهمنی نژاد غلغله است. کلی از ستاره های فوتبال و چهره های سرشناس از علی پروین تا 
حمید استیلی برای بازگشایی ورزشگاه خودشان را به محله جنت آباد جنوبی رسانده اند. البته این 
جمعیت فقط به خاطر حضور ستاره ها یا بازگشایی ورزشگاه شهید درفشی فر به اینجا نیامده اند؛ همه 
در انتظار آغاز یک مسابقه چهارجانبه جذاب با حضور تیم هایی خاص و ویژه هستند. کلمه ای روی 

استیج قهرمانی جلب توجه می کند؛ آنجا که بزرگ نوشته  »مهرپولیس«. 

ورزشگاه درفشی فر پس از مدتی تعطیلی برای بازسازی، حالا از آن سوت وکوری روزها و هفته های 
گذشته درآمده و صدای شادی و خنده فضای آن را پر کرده است. تیم های سندروم داون، کودکان 
کار، توان یابان و پیشکسوتان پرسپولیس درحال گرم کردن خودشان هستند. بیش از همه این تیم 

سفیدپوش یعنی بچه های سندروم داون هستند که با شور و اشتیاق توجه همه را جلب کرده اند. 

شادی گل 
بــا آغــاز بــازی، دیــدار تیــم 
بــا  بچه هــای ســندروم داون 
پیشکسوتان پرســپولیس حسابی 
محمدرضــا  می شــود.  تماشــایی 
پوریافــر، شــهردار منطقه5 هــم لباس 
یکدســت قرمز بــر تــن کــرده و به عنوان 
میهمــان افتخــاری در تیم پیشکســوتان 
بــازی می کنــد. رویارویــی بــا چهره هــای 
سرشــناس فوتبالــی آنقــدر بچه هــای 
ســفیدپوش را بــه وجــد آورده اســت 
کــه انــگار در فینــال جــام جهانــی بــازی 

می کنند. یکــی از بچه ها بعــد از گلزنی 
به سبک شــیخ دیاباته، ستاره سابق 
اســتقلال و پرســپولیس شــادی 

می کنــد و پنجه هایــش را بــالا 
می گیرد. 

نهپرسپولیسیامنه
استقلالی؛هردورا
دوستدارم

پوشیدن پیراهن پرسپولیس 
توســط شــهردار و بــازی 
برای این تیــم بهانه گپ با 
شــهردار منطقه۵ می شود. 
او می گوید: »نه استقلالی ام 
و نه پرسپولیســی؛ اما هردو 
تیم را دوست دارم. با توجه به 
بودجه ای که برای کمک به 
زیرساخت ها و ورزشگاه های 
۲باشگاه در اختیار شهرداری 
منطقه۵ قرار گرفته، بهسازی 
و کمک به ورزشگاه مرحوم 
ناصر حجازی را هم در دست 
اقدام داریم. در مراسم افتتاح 
آن ورزشــگاه هــم پیراهن 

استقلال را می پوشم.« 

ساختمجموعههایورزشیدردستورکار
محمدرضاپوریافر،شــهردارمنطقه۵:در راســتای توسعه 
ورزش، ساخت مجموعه های ورزشی و زمین های چمن منطقه۵ 
را در دســتور کار داریم. با پیگیری شهردار تهران ردیف بودجه ای 
برای کمک به بازســازی مجموعه های ورزشی ۲باشگاه استقلال و 
پرسپولیس اختصاص یافته اســت. ما با توجه به همین ردیف بودجه 
توانســتیم به نوسازی و بهسازی ورزشگاه شــهید درفشی فر کمک کنیم. 

همین کمک را برای تکمیل و بهسازی ورزشگاه مرحوم ناصر حجازی هم داریم. 

چه کسانی 
حضور داشتند؟ 

بازیکنانتیمپیشکسوتانپرسپولیسچهکسانیبودند؟ 
 سعید عزیزیان  محمدرضا پوریافر   محمدرضا مهدوی   سعید آقایی   مجتبی شیری

   بهادر عبدی   مسعود زارعی 

علــی پروین، حمید اســتیلی، مجتبی 
محرمــی، محمود خوردبیــن، ناصر 
محمدخانــی، پایان رافــت و خوان 
گاریدو، ســرمربی اســپانیایی تیم 
پرسپولیس و رضا درویش، مدیرعامل 

این باشگاه از جمله حاضران بودند.

شهرداریمنطقه۵چهاقداماتیانجامدادهاست؟ 
 تعویض چمن مصنوعی زمین ، نوسازی سرویس های بهداشتی و ساخت خوابگاه مجموعه ورزشی 
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